
عظیم قیچی ساز با فتح لوتسه به باشگاه هشت هزاری ها پیوست.به گزارش 
ایسنا، عظیم قیچی ساز هیمالیانورد پرافتخار ایرانی بامداد جمعه به سمت 
قله لوتسه حمله کرد و توانست بدون کپسول اکسیژن چهارمین قله 
بلند دنیا )ارتفاع ۸۵۱۶ متر( را در ساعت ساعت ۱۲:۲۲ فتح کند.عظیم 
قیچی ساز با فتح این قله، جزو ۱۶ رکورددار جهان شد که بدون استفاده 
از کپسول اکسیژن و شــرپا، تمام ۱۴ قله بالای هشت هزار متری را 
پیموده اند.برودپیک، دائولاگیری٬ نانگاپاربات٬ کانچن چونگا٬ گاشربروم۱ 
و ۲٬ آناپورما٬ کی۲ ٬ ماناسلو٬ ماکالو٬ چو آیو٬ شیشاپانگما، اورست و 

لوتسه ۱۴ قله هشت هزاری است که او موفق به فتح آنها  
شده است.حسین مقدم و سعید میرزایی نیز کوهنوردان 
ایرانی هستند که به  همراه عظیم به قله لوتسه رسیدند. 
حسین مقدم نیز همانند عظیم قیچی ساز در حال فتح 
لوتسه است.ایرج معانی و محمودها شمی نیز پیش از او به 

لوتسه رسیده بودند.  بدین ترتیب عظیم قیچی ساز، حسین مقدم، سعید 
میرزایی، ایرج معانی و محمودها شمی پنج کوهنورد ایرانی هستند که در 
بهار ۹۶ موفق به فتح لوتسه شدند.اولین کوهنوردی که به باشگاه هشت 

هزاریها  پیوست در سال ۱۹۸۶ و ایتالیایی بود. بعد از او در 
سال ۱۹۹۵ کوهنورد سوییسی به این باشگاه پیوست.در 
سال ۱۹۹۹ و ۲۰۰۲ میلادی نیز دو کوهنورد اسپانیایی 
به هشت هزاریها  پیوســتند. بعد از آنها کوهنوردانی از 
آمریکا )۲۰۰۴(، ایتالیا )۲۰۰۷( اکوادور)۲۰۰۸( قزاقستان 
)۲۰۰۹( فنلاند)۲۰۰۹(،پرتقــال )۲۰۱۰(، بانوی کوهنورد اتریشــی 
)۲۰۱۱(، قزاقســتان )۲۰۱۱(، ایتالیا )۲۰۱۲(، کره جنوبی )۲۰۱۳(، 

جمهوری چک )۲۰۱۴( نیز به این باشگاه پیوستند. 
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 »آندر هررا« بازیکن فصل منچستر یونایتد شد

 قیچی ساز لوتسه را فتح کرد و به هشت هزاری ها پیوست 

هافبک اسپانیایی عنوان بازیکن فصل تیم فوتبال منچستر یونایتد را به خود اختصاص داد.
 به گزارش  مهر، باشگاه منچستر یونایتد اعلام کرد آندر هررا بعنوان بازیکن فصل این تیم 
انتخاب شده است. این بازیکن فرانسوی در رقابت با زلاتان ابراهیموویچ و آنتونیو والنسیا 

عنوان بهترین بازیکن فصل را به خود اختصاص داد.نکته جالب اینکه بازیکنان تیم منچستر 
یونایتد در انتخاب خود به آنتونیو والنسیا رای دادند.

ملی پوش ایرانی
 درارتش چچن

باشــگاه روســی در حرکتی جالب بازیکنان 
و اعضــای ایــن تیــم را مجبور کــرد تا در 
کنار نیروهای یگان ویــژه ارتش به آموزش 
تیراندازی و دفاع شخصی بپردازند.به گزارش 
"ورزش ســه"، در روزهــای پایانــی فصل 
فوتبال روسیه مسئولان باشگاه ترک گروژنی 
در اقدامی جالب توجه برای مربیان و بازیکنان 
خود آموزش تیراندازی و دفاع شــخصی در 
بین یگانها ی ویژه ارتش چچن و روســیه در 
نظر گرفتند تا این اقدام آنها بازتاب گسترده 
ای در ســطح رسانهها ی روسیه داشته باشد.
در این تصمیم میلاد محمدی در کنار سایر 
بازیکنــان و مربیان تــرک گروژنی با حضور 
در یکــی از پادگانهــا ی آموزشــی یگانها ی 
ویژه ارتش نزدیک به ۶ ســاعت به آموختن 
تیراندازی با اســلحهها ی کمــری و جنگی 
پرداختند و پس از آن با اصول دفاع شخصی 
در مواقع جنگ نیز آشنایی پیدا کردند.سایت 
باشگاه ترک گروژنی با انتشار تصاویری از این 
آموزشــها  در کنار افسران و مربیان عالیرتبه 
یگان ویژه ارتش از میلاد محمدی ملی پوش 
ایرانی به عنوان یکی از باهوش ترین بازیکنان 
در راه آموختــن اصــول تیرانــدازی و دفاع 
شــخصی یاد کرد.با توجه به این که باشگاه 
ترک گروژنی در ایالت چچن روسیه قرار دارد 
و این ایالت جدایی طلب در سالها ی گذشته 
همواره دســتخوش جنگهــا ی فراوانی بوده 
این گونه آموزشــها ی نظامی حرکت چندان 
غیرطبیعی نیست اما این که بازیکنان باشگاه 
حرفه ای ترک زیر دســت افسران عالیرتبه 
ارتــش آمــوزش دیدند باعث شــد تا توجه 

بسیاری به این اتفاق جلب شود.

 ستها ی والیبال 
15 امتیازی می شود  

برخی رســانهها ی خبری دنیــا از تغییرات 
عمده والیبال در سال ۲۰۱۷ خبر می دهند. 
به گزارش باشــگاه خبرنگاران ، مدتی پیش، 
برخی از شــخصیتها ی مطرح و صاحب نام 
والیبال جهان از جملــه زی روبرتو )برزیل(، 
کارچ کرالــی و هیو مک کاچــن )آمریکا( و 
جیووانی گیدتی از ایتالیا در لوزان ســوئیس 
با یکدیگر نشستی را برگزار کردند و خواستار 
برگزاری مسابقه والیبال، حداکثر در ۷ ست 
۱۵ امتیــازی بــه صورت رالی شــدند و هر 
تیمی که در ۴ ســت برگزار شــود به عنوان 
پیــروز میدان انتخاب خواهد شــد.برهمین 
اساس در نشست کمیته اجرایی فدراسیون 
جهانی والیبال که حــدود ۲ هفته پیش در 
شهر مراکش برگزار شــد، مقرر گردید این 
سیستم جدید برای نخستین بار در مسابقات 
قهرمانی زیر ۲۳ ســال دختران )اسلوونی( و 
پســران )مصر( جهان به صورت آزمایشی به 
اجرا در بیاید تا چنانچه مورد رضایت برگزار 
کنندگان و ورزشــکاران قرار گرفت در رده 
بزرگســالان هم مورد اجرا قرار بگیرد. قانون 
دیگری که مورد آزمایش قرار خواهد گفت، 
حذف منطقــه مجاز تردد مربیــان در کنار 
زمین است به این ترتیب که مربیان در کنار 
زمین بدون محدودیت مکانی حضور خواهند 
داشت. بهبود سیستم ویدئو چلنج و تعویض 
بدون توقف بازی نیز از دیگر مواردی ایست 

که FIVB قصد آزمایش آنها را دارد.

مدال زرین طلا 
بر گردن یوسفی

در پایــان رقابت هــای روز ســوم بازی هــای 
همبستگی کشورهای اسلامی، مهدی یوسفی 
به مدال طــلا در وزن ۶۳- کیلوگرم تکواندوی 
مردان رســید.به گزارش ایســنا، روز ســوم و 
پایانی رقابت های تکواندو بازی های همبستگی 
کشورهای اســلامی روز پنجشنبه آغاز شد. در 
پایــان رقابت هــای وزن ۶۳- کیلو گرم مردان 
مهدی یوســفی به گردن آویز طلا دست یافت.

هوگوپوش کشورمان در نخستین گام مبارک 
الشریف از عربستان سعودی را ۲۵ بر ۵ شکست 
داد. یوسفی در دور دوم فرهاد کاورات از ترکیه 
دارنــده مدال برنز قهرمانی جهان را ۱۱ بر ۸ از 
پیش رو برداشت.در مرحله نیمه نهایی نیز محمد 
آسفوره از اردن را ۲۹ بر ۱۷ شکست داد و راهی 
فینال شد. در دیدار پایانی یوسفی موفق شد با 
نتیجه ۲۷ بر ۷ علیمژان سریکبایف از قزاقستان 

را مغلوب کند و صاحب گردن آویز طلا شود.
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  این روزها به صورت مرتب در کلاس های 
برای  می کنید.  شرکت  مربی گری  پیشرفته 
شــروع مصاحبه از این کلاس ها بگویید و 
اینکه ســطح کیفی این کلاس ها را چطور 

ارزیابی می کنید؟
به هر حال کلاس ها با اینکه فشرده است و انرژی 
زیــادی از ما می گیرد امــا باید بگویم کلاس های 
خوبی است و مدرس سطح بالایی به این کلاس ها 
آمده است. باید همه سعی خودمان را انجام دهیم 
تا چیزهایی که در فوتبال امروز دنیاســت را یاد 

گرفته و اطلاعات آن را به دست بیاوریم. 

  با قهرمانی نفت مأموریت شــما در این 
تیم به پایان رســید؛ آن هــم در حالی که 
فصل بسیار ســختی را پشت سر گذاشتید. 
در روزهای ابتدایــی عقد قرارداد قول های 
زیادی به شما داده شد اما در عمل هیچ کدام 

اجرایی نشد.
این مســائل در فوتبال ما طبیعی اســت همیشه 
اول همه چیز گل و بلبل است. قول می دهند که 
فلان کار را انجام می دهند اما متأســفانه در ادامه 
راه همیشــه تنها می مانیم. متأسفانه وقتی بحث 
بخــش خصوصی به میان می آیــد نظارتی انجام 
نمی شود و نمی گوییم که آنها چه هدفی را دنبال 
می کنند. باید مشخص شود آنها چه کاره هستند 
و باید از آنها یک ضمانت گرفته شــود تا مشخص 
شود که آنها چه کاره هستند. باید مشخص شود 
برنامه و هدف آنها چیست. به نظر می رسد ما فقط 
می خواهیم تیم را از سر خودمان باز کنیم. در این 
بین مشــکلاتی پیش آمد که من هیچ وقت ندیده 
بودم. در عمــر فوتبالی ام خیلی چیزها دیده بودم 
اما این مدلی را تا بــه حال ندیده بودم. تیم نفت 
به امان خدا رها شــده بود. بازیکنان از نظر تغذیه 
مشکل داشتند و این اواخر بچه های تیم خودشان 
کمک می کردند تا کارها انجام شــود. من امسال 
خیلی چیزها یاد گرفتم؛ از بازیکنانم مســائلی یاد 
گرفتم که می توانم به مردانگی و غیرت آنها اشاره 
کنم. آنها خیلی مرد بودند که تا آخر کار پای تیم 
ایستادند و در نهایت هم قهرمان جام حذفی شدند.  

 چرا تیم هــای خصوصی در فوتبال ایران 
محکوم به فنا و شکست هستند؟

باید مشــخص شــود که هدف آنهــا از تیم داری 
چیســت؟ اگر هدف من درست نباشد به نتیجه 
نمی رسم. کسی که نقشه و هدف نداشته باشد به 
جایی نمی رسد. باید برنامه کوتاه مدت ، میان مدت 
و بلندمدت داشته باشــد، آقایانی که تیم نفت را 
خریدند شــما بروید و از آنها بپرسید آیا نقشه و 
برنامه ای داشتند؟ ببینید اصلًا به کجا می خواستند 
برسند؟ چطور می خواستند برسند؟ چشم انداز یا 

ویژن آنها چه بود؟ 

  شما نفت بدون پول و امکانات را قهرمان 
جام حذفی کردید اما به نظر شما برای فوتبال 
ایران بد نیست که تیمی این چنین قهرمان 
شود اما تیم هایی که نزدیک به 30 میلیارد 

تومان هزینه کرده اند قهرمان نشوند؟
در فوتبال که تنها پول ضامن موفقیت نیســت. 
بــرای موفقیت خیلی عوامل دخیل اســت که 
یکــی از مهمترین آن عوامل پــول و پرداخت 
دســتمزد به موقع بازیکنان است. البته مطمئناً 
پول نقش زیادی در موفقیت دارد. برای همین 
گفتــم بازیکنانــم مردانگــی کردنــد چون در 
فوتبالی کــه بخش عمــده ای را انضباط مالی 
مشخص می کند بدون پول و بدون اینکه ۵ ماه 
چیزی بگیرند قهرمان جام حذفی شــدند؛ آن 

هم نه با شــانس یا اقبال. ما در این مســابقات 
اســتقلال را بردیــم و ســپاهان را در خانه اش 
شکســت دادیم. در فینال هم تراکتورسازی را 
شکســت دادیم، از ۵ تیم بــالای جدول ۳ تیم 
را شکســت دادیم. تیم های دوم، سوم و پنجم 
لیگ را شکســت دادیم تــا قهرمان جام حذفی 
شــویم پس بازیکنانم کار بسیار بزرگی کردند. 
در این فوتبال حرفه ای امکانات سخت افزاری و 
نرم افزاری خیلی حرف ها می زند. ما تیمی بودیم 
که خیلی مواقــع نمی توانســتیم حتی تمرین 
کنیم چون زمین تمرین نداشتیم. اینها مسائلی 
اســت که باید درباره آن صحبت کرد. این چه 
باشگاهی اســت که نمی تواند یک زمین چمن 

برای تیمش فراهم کند؟ 

  خواسته مدیران و مسئولان باشگاه نفت 
در ابتدای فصل از شما چه بود؟

روز اولــی که من بــا آقایان قرارداد بســتم به 
مــن گفتند فقط نفت را در لیــگ برتر نگه دار. 
هدف باشــگاه باقی ماندن در لیگ بود اما ما در 
حالی در لیگ برتر نهم شــدیم که خیلی راحت 
می توانســتیم جزو سه تیم اول باشیم. البته اگر 
آقایــان به قول هایی کــه در ابتدای فصل دادند 
عمل می کردند می توانســتیم به این جایگاه هم 
برسیم. به نظر من باید آقایان کلاهشان را خیلی 

بالا بیندازند.

  با همه این شرایط شما خالق یک رکورد 
خیلی خوب در جام حذفی شــدید و با سه 
بار حضور در فینال، ســه قهرمانی در این 
رقابت ها به دست آوردید این مسأله را چطور 

ارزیابی می کنید؟
قسم می خورم به این مسائل فکر نمی  کنم. هیچ 
گاه به دنبال رکورد و این مسائل نیستم اما وقتی 
به فینال می رسم مشخص است که دوست دارم 
قهرمان شوم اما اینکه نفر اول جام حذفی باشم 
یا نه، مسائلی نیست که بخواهم به آن فکر کنم. 

  از نفت بگذریم؛ با عملکردی که شــما 
در تیم ملی و ســال های بازی در تیم های 
باشــگاهی داشــتید یکی از ویژه ترین و 
محبوب ترین بازیکنان تاریخ فوتبال ایران به 
شمار می آیید. این را در نظر بگیرید که ما در 
روزهایی زندگی می کنیم که فوتبالیست های 
حرفه ای به هیچ عنوان به اندازه ای که شما 
این  دلیل  نیستند.  محبوب  می کردید  بازی 

مسأله را در چه می دانید؟
اولین چیز لطف خداســت چون خدا به ما خیلی 
لطف داشته است. یک آدم خیلی راحت می تواند 
مشهور شــود اما محبوب بودن یک موضوع دیگر 
است. اینکه مردم شما را دوست داشته باشند یک 
موضوع دیگر اســت. با هیچ چیزی در دنیا شــما 
نمی توانید این را عوض کنید. هر چقدر هم خرج 
کنید نمی توانید محبوب شوید. مطمئناً ما به آن 
جایگاه که می رســیم نباید همه چیز را فراموش 
کنیم. فراموش کردن گذشته یعنی سقوط کردن. 
هیچ گاه گذشــته ام را فراموش نکردم که  از کجا 
آمــدم و چطور آمــدم. هیچ وقت هــم فراموش 
نخواهم کرد. کسی که گذشته اش را به یاد داشته 
باشد خیلی سخت راهش کج می شود. من هر چه 
هستم همین هستم و پشت و رو ندارم و به خاطر 

همین است که مردم به من لطف دارند.

  از اینجایــی از زندگی که در حال حاضر 
قرار دارید راضی هستید؟

آدمی که راضی باشــد خیلی زود متوقف می شود. 

من همیشه خدا را شــکر می کنم اما اشتباهاتی 
داشــتم که اگر آن اشــتباهات را نداشتم خیلی 
بهتر از این می توانستم موفق باشم. هم در زندگی 
ورزشــی و هم در زندگی خصوصی منظورم بود. 
هیچ گاه انسان نمی تواند بگوید از همه چیز راضی 
اســت. البته از آنچه خدا داده راضی هســتم اما 
می خواهم از راه درست پیشرفت کنم. هیچ وقت 
دوست ندارم از راه نادرست به چیزی برسم. نباید 
مثل مرداب ساکن باشیم بلکه همیشه باید مانند 

یک رود خروشان در تلاش بود.

  همه می دانند که شما یک میل به برتری 
به خصوصی دارید که ایــن موضوع بدون 
تعارف شما را از خیلی  افراد شاغل در ورزش 
متمایز می کند. در این باره هم صحبت کنید.

هیچگاه یک جا بودن را دوست ندارم. دوست ندارم 
همین جایی که هستم مرا راضی کند. می دانم که 
بــا تلاش کردن به خیلی چیزها می توان دســت 
یافت. در زندگی من همیشه همین طور بوده که 
کار و تلاش کردم تا چیــزی که می خواهم را به 
دست بیاورم. مهم این است که انسان در زندگی 
هدفگذاری درستی داشته باشد. وقتی هدف شما 
درســت باشد و راهتان را درســت انتخاب کنید 
حتماً موفق می شــوید. در رســیدن به موفقیت 
نقش همسر و فرزندان و همچنین خانواده بسیار 
مهم است. شــما باید دوست های خوبی کنارتان 
داشته باشــید. خدا را شکر حداقل توانسته ام دور 
و بر خودم دوست های خوبی داشته باشم. آنها به 
مــن کمک کرده اند و از اعماق وجودشــان با من 
همراه بوده اند. مطمئناً ایرادی داشته باشم دوستان 
و خانواده ام به من می گویند. دور و بر خودم کسانی 
را جمع نکرده ام که بی جهت مرا تمجید کنند و هر 

کاری می کنم احسنت بگویند. 

  شــما جزو معدود مربیان موفق نســل 
طلایی سال 98 تیم ملی بودید که در کسوت 
مربی گری نتایج خوبی گرفتید. این در حالی 
است که مربیان جوانی مثل جواد نکونام و 
وحیدها شمیان هم در آستانه اضافه شدن به 
چرخه مربیان لیگ برتر هستند، شما حضور 

مربیان جوان را چطور ارزیابی می کنید؟
مطمئناً حضــور مربیان جوان به فوتبال ما کمک 
می کند به خصوص کسی مثل وحیدها شمیان که 
در آلمــان دوران مربی گری را در بالاترین مرحله 
ســپری کرده اســت. به نظر من جواد نکونام هم 
می تواند تجربیاتش را به بهترین شکل به بازیکنان 
منتقل کند. اینها می توانند فکر و ایده نو بیاورند. 
آنها دوست دارند موفق باشند و برای موفق بودن 
بایــد یاد گرفــت و تلاش کرد. به نظــر من این 
جوان ها بیایند به فوتبال ما چهره دیگری می دهند.

  بعد از قهرمانی بــا نفت در جام حذفی 
حالا به سایپا برگشتید که یک بار این تیم را 
قهرمان لیگ برتر کردید. فصل بعد سایپا را 

چطور ارزیابی می کنید؟
سایپا تیم خود من بوده و من با این تیم قرارداد 
ســفید امضا کردم. آقای درویش از دوستان من 
اســت و ما شــاید باور نکنید کــه زیاد صحبت 
خاصــی نکردیم و من فقط انتظارات باشــگاه را 
شــنیدم. من هم انتظاراتی که داشــتم را گفتم 
و قــرارداد را امضــا کردم و بیــرون آمدم. اصلًا 
نمی دانم چقدر قــراردادم را امضا کردم و در آن 
چه بوده اســت! همیشــه گفته ام که سایپا مثل 
خانه خود من است و من به خانه خودم برگشتم. 
اگر بتوانیم در زمانی که داریم تیم خوبی ببندیم 
می توانیم نتایج خوبی بگیریم از امروز یا فردا هم 

بحث جــذب بازیکن را آغاز می کنیم تا یک تیم 
قدرتمند تشکیل دهیم و مطمئن باشید که سایپا 
حرف های زیادی برای گفتن خواهد داشت. البته 
مهم این است که تیم بیرونی چطور به من کمک 
کند و بتوانیم بازیکنانی که می خواهیم را جذب 

کنیم تا سایپای قدرتمندی بسازیم.

  با اینکه فوتبال و نتایج تیم ها را نمی توان 
پیش بینی کرد امــا فکر می کنید فصل بعد 

سایپا می تواند جزو 4 تیم اول ایران باشد؟
اصلًا کسی نمی تواند این طور نظر بدهد. معجزه که 
نمی شود کرد. آن چیزهایی که مدنظر من است اگر 
انجام شود و بازیکنانی که می خواهیم جذب کنیم 

مطمئناً سایپا برای بالای جدول خواهد جنگید.

فارس: با شــما کــه صحبــت می کنیم 
نرویم.  پرســپولیس  سراغ  به  نمی توانیم 
را  شد  برتر  لیگ  قهرمان  که  پرسپولیسی 

چطور می بینید؟
نتایج پرسپولیس نشان می دهد که در لیگ چه 
عملکرد فوق العاده داشت. آنها خیلی خوب بودند 
و نتایج خوبی هم گرفتند. بعد از مدت ها تیمی را 
دیدیم که ۳، ۴ هفته مانده به پایان لیگ قهرمان 
لیگ برتر شــد. این موضوع نشان دهنده اقتدار 
یک تیم است. تنها سالی بود که پرسپولیس فراز 
و نشیبی نداشت و هفته های زیادی صدرنشین 
بود. تیمی که با اقتدار قهرمان می شــود نشــان 
می دهد کــه تیم خوبــی اســت و بازیکنان و 
کادرفنی بســیار خوبی هم دارد. آنها همه جوره 
ساپورت شدند و نتایج خوبی هم گرفتند. به نظر 
من لیاقت تماشــاگران پرسپولیس خیلی بیشتر 
از اینهاست. امیدوارم روزی برسد که پرسپولیس 
قهرمان آســیا شــود و من هم برای آنها آرزوی 
موفقیت می کنم. ان شاءالله آنها بتوانند این دوره 
از مســابقات قهرمانان لیگ آســیا را به خوبی 
پشت ســر بگذارند و به دور بعــد لیگ قهرمانان 

آسیا صعود کند.

 در لیگی که گذشــت مربیان و مدیران 
برخی تیم ها مدعی بودند که دست هایی در 
کار است تا پرسپولیس قهرمان شود. شما به 
عنوان یک مربی شاغل در فوتبال ایران آیا 

چنین دست هایی را حس کردید؟
چنین چیزهایی وجود ندارد و من به این مسائل 
اعتقاد ندارم. دســت های پشت  پرده نهایتاً یکی، 
دو امتیاز بــه یک تیم کمک می کند اما تیمی که 
۴ هفته مانــده به پایان لیگ این طــور با اقتدار 
قهرمان می شود دیگر ربطی به دست پشت پرده 
نــدارد و این موضوع به توانایی مربیان و بازیکنان 

برمی گردد.

   شــما گفتیــد کــه آرزوی قهرمانی 
پرسپولیس در آسیا را دارید و این در حالی 
اســت که این تیم در این دو هفته دو بازی 
دارد، فکر می کنید  لخویای قطر  با  حساس 

پرسپولیس توان قهرمانی در آسیا را دارد؟
مطمئناً پرســپولیس آن تیمی که بتواند قهرمان 
آسیا شود به نظر من نیست. هنوز آن پرسپولیسی 
که بخواهد در قامت قهرمانی آســیا باشد نیستند 
اما می توانند باشند. ان شاءالله وقتی لخویا را حذف 
کردنــد مطمئناً با یارگیری فصل بعد نقاط ضعف 
تیم را رفع می کنند و می توانند قهرمان آسیا هم 
شوند. در فوتبال هیچ چیزی غیرممکن نیست و 
همت و غیرت ایرانی باعث می شود این اتفاق رقم 
بخــورد. بازیکنان ایرانی چیزی کم ندارند اما باید 
پذیرفت که تیم های مدعی آســیا خیلی بیشتر از 

 پرسپولیس 
ً
  مطمئنا

آن تیمی که بتواند 
قهرمان آسیا شود به نظر 
من نیست. هنوز آن 
پرسپولیسی که بخواهد در 
قامت قهرمانی آسیا باشد 
نیستند اما می توانند 
باشند. ان شاءالله وقتی 
لخویا را حذف کردند 
 با یارگیری فصل 

ً
مطمئنا

بعد نقاط ضعف تیم را 
رفع می کنند و می توانند 
قهرمان آسیا هم شوند. 

19

چند ده میلیــون  دلار هزینه می کنند. آنها توز را 
می آورنــد و هفته ای ۵۰ هزار پوند به او می دهند 
حالا شما فکرش را بکنید که آنجا چه خبر است. 
مطمئناً فوتبال ما از نظر بازیکن و استعداد عقب 
نیست و بازیکنان خیلی خوبی داریم. به نظر من 
مهدی طارمی همین حالا می توانــد در آلمان یا 
اسپانیا بازی کند. در پرســپولیس از خط دروازه 
گرفته تــا خط حمله بازیکنان خیلی خوبی دارد. 
این تیم تقویت شود حرف های زیادی برای گفتن 

خواهد داشت.

  شما زمانی که بازی می کردید در انتخاب 
تیم هایتان هوشــمندانه رفتار می کردید به 
طور مثال به آرمینیابیله فلد رفتید که تیم 
معتبری نبود اما از همین تیم به بایرن مونیخ 
و هرتابرلین رفتیــد و حتی به فینال لیگ 
قهرمان اروپا رسیدید. این در حالی است که 
طارمی فصل گذشته انتخاب خوبی نداشت و 
با انتخابی عجولانه به تیم ترکیه ای رفت که 
در نهایت به ایران بازگشت. به نظر می رسد 
تفکر حرفه ای که شما یا مهدی مهدوی کیا 
و کریم باقری داشتید در بازیکنان امروزی 

وجود ندارد. 
ببینید شــما به نکته درستی اشاره کردید خیلی 
مهم اســت که یک نفر در انتخاب هایش تصمیم 
درســت بگیرد. شــما باید مشــاوران و دوستان 
خوبی داشته باشید تا به شما کمک کنند. مهدی 
طارمی می توانــد این موضوع را در نظر بگیرد و با 
داشتن دوســتان و مشاوران خوب بتواند بهترین 

گزینه را انتخاب کند.

 بحث شکایت شما از باشگاه پرسپولیس 
کماکان موضوع روز فوتبال ایران است.

متأســفانه همیشــه گفته ام که آقایان شاغل در 
باشــگاه پرسپولیس برای خودشــان ارزش قائل 
نمی شوند نه اینکه فکر کنند برای من ارزش قائل 
نشدند. آنها در دو سال جواب ۱۳ نامه ما را ندادند. 
آنها جواب اداره مالیات را هم ندادند و باعث شدند 
حسابم مسدود شده و اتومبیل هایم توقیف شوند. 
بعد از رفتن من از باشگاه پرسپولیس این باشگاه 
باید طبق قراردادی که با هم داشتیم مالیات من 
را پرداخــت می کرد اما ایــن کار را انجام ندادند. 
بارها به مدیران باشــگاه نامه زدم اما توجهی به 
نامه هایم نکردند. ۱۳ نامه به باشــگاه زده شد اما 
حتی یک بار هم جوابی به نامه های ما ندادند. در 
طول زندگی ام سابقه نداشت که حسابم مسدود 
شــود اما به لطف آقایان این اتفاق رخ داد. حالا 
شــما در نظر بگیرید در همه این ســال ها بابت 
پرداخت به موقع مالیاتم بارها و بارها مورد تقدیر 
مســئولان اداره مالیات قرار گرفتم. این در حالی 
است که هنوز چک مالیات سال ۹۳ در دست من 
است و نقد هم نشده است. این موضوع مشکلات 
زیادی برای من به وجود آورد. به نظر شــما من 
نباید برای رســیدن به حقم شکایت کنم؟ این را 
در نظر بگیرید که به ۱۳ نامه من پاســخی داده 
نشد. آقایان همه چیز را به شوخی گرفته اند. این 
مسائل متاســفانه در مورد بسیاری از دوستان و 
بازیکنان ســابق هم رخ داده که این یک توهین 
آشکار به افرادی است که در تیم بزرگ و پر هوادار 
پرسپولیس کار کرده اند. اینها متأسفانه این کارها 
را کردند و من این مسائل را از دید پرسپولیسی ها 
نمی بینم. عده ای به باشــگاه آمده اند که میهمان 
هســتند و امروز هستند و فردا نیستند. این افراد 
متاسفانه اکثر مواقع پشت نام بزرگ پرسپولیس 
و هواداران مخفی می شوند. دوران آنها هم روزی 
تمام می شــود و آنها هستند که این مسائل را به 
وجود آوردند. گره ای که خیلی راحت می شــد با 
دســت باز کنیم را به جایی رساندند که با دندان 
هم نمی شــود آن را باز کرد. همــه این کارها را 
مسئولان باشگاه پرسپولیس کردند. مردم دوست 
داشــته باشــند یک روز نامه ای که با دست خط 
خودم نوشتم را منتشر می کنم تا ببینید که علی 
دایی چطور از همه چیز گذشــت و دنبال چیزی 
نبود و فقط دنبال گرفتــن حق طبیعی اش بود. 
آن هم صد و خرده ای میلیون پولی بود که برای 
مالیاتم از جیب خودم پرداخت کردم. متأســفانه  
آنها این کار را انجام ندادند و هم خودشــان و هم 

من را در این چالش بزرگ انداختند.

  چرا آنها این کار را انجام دادند؟
این را بروید از مدیران باشگاه بپرسید.

سرمربی موفق فصل گذشــته تیم فوتبال نفت تهران 
گفت: بارهــا مورد تقدیــر مســئولان اداره مالیات 
قرار گرفتم اما به خاطر عدم پاســخگویی مســئولان 
بار در زندگی ام حساب هایم  اولین  برای  پرســپولیس 
مســدود و اتومبیل هایم توقیف شد.تیم نفت تهران با 
قهرمان  و  بیافریند  توانست شگفتی  بی بضاعتی محض 
جام حذفی کشور شود. این در حالی است که همانطور 
که همه علاقه مندان به فوتبــال می دانند تیم نفت در 
فصلی که گذشت یکی از ســخت ترین و بی پول ترین 
فصل های تاریخ تیم های ایرانی را پشت ســر گذاشت 
به طوری که برخی از روزها ایــن تیم نه زمین تمرین 
داشــت و نه تغذیه ای برای بازیکنان امــا با همه این 
شــرایط علی دایی، کاری کرد کارســتان و علاوه بر 
هت تریک کردن خــودش در قهرمانی جام حذفی در 
کســوت مربی، یکبار دیگر ثابت کــرد که در فوتبال 
همــه چیز به پول و امکانات ختم نمی شــود. هر چند 
که قهرمان شــدن چنین تیم بی بضاعتی شاید بدعت 
بدی در فوتبال کشورمان به جای بگذارد.با علی دایی 
ســرمربی موفق فصل گذشته نفت تهران که این فصل 
قرار است تیم سایپا را هدایت کند از هر دری صحبت 
کردیم و او هم با عنوان اینکــه اولین مصاحبه اش را 
بعد از قهرمانی جام حذفی انجام می دهد با سعه صدر 
پاسخگوی سؤالاتی بود که جواب آنها را مدت ها در دل 
خود نگه داشته بود. در زیر قسمتی از صحبت های علی 
دایی را می خوانید.مشروح گفتگوی تفصیلی علی دایی 

با فارس را در زیر می خوانید.

علی دایی:

سایپا برای بالای جدول خواهد جنگید


